

ACTA del Consell de Barris de la Floresta

Dia: dijous, 12 de desembre de 2024
Hora: de 18h a 20.10h
Lloc: Centre Sociosanitari de la Floresta
Sessió: 5a sessió

Hi assisteixen:

Presidència

Sr. Francesc Duch Altet, president del consell i regidor d'Habitatge
Sra. Teresa Bages Zapater, sots presidenta del consell
Sr. Òscar Jané Espelt, secretari del consell

Per part dels grups municipals

Sra. Maria José Mata, grup polític de JUNTS
Sr. Oscar Martí Gutiérrez, grup polític de la CUP-PC
Sr. Francesc Osan Tort, grup polític d'ERC
Sr. Alejandro Muñoz Fernández, grup polític del PSC

Per part de les entitats

Sra. Lorena Escartin Llacera, El Senglar Cultural
Sr. Angel Ruíz Dinarés, Olimpyc Floresta F.S.
Sr. Daniel Gambús, El Mussol
Sr. Teo Lentini Amorós, El Cau
Sra. Blanca Font Blanch, Associació de propietaris i veïns de la Floresta
Sra. Encarnación García Mestre, Nani, Comissió de Drets Socials
Sr. Óscar Costa Ruibal, Comissió d'Història
Sra. Carola Alegre Aubets, Comissió de Cultura
Sr. Marc Tarrida, Comissió de Cultura

Per part de l'Ajuntament

Sr. Carles Miró Altimira, Àmbit infància, Joventut, Gent Gran, Promoció de la ciutat i Memòria històrica
Sra. Marina Casals Tres, sots directora de Participació Ciutadana
Sr. Oriol Arechavala Roé, tècnic de Participació Ciutadana
Sra. Ester Castanyer Corominas, tècnica de Participació Ciutadana
Sra. Olga Sentís Barja, Participació Ciutadana
Sra. Carlota Par Puig, Servei d'Acció Comunitària

Per part de la ciutadania

Sra. Teresa Sàrries, Sr. Josep Magallón, Sra. Soledad Gamero Saavedra, Sr. Unai Morán Alberca, Sr. Isgar Bos, Sra. Anna Maria Nagy, Sr. Julián Giménez Agut, Sr. Josep Angel Noguera, Sr. Sergi Escandell Triola, Sr. Bienvenido Mateos, Sr. Xavi Tercero, Sr. Ignacio Rica, Sra. Montserrat Sastre, Sra. Xènia Amorós, Sr. Santiago García Munuera, Sr. Isidre Marias.

Per part de la premsa

Sr. Nelo Ballart, del TOT; Sra. Aina Ruíz, de Cugat Media

Excusen la seva absència

Sr. Alfredo Bergua Valls, grup polític del PP

Ordre del dia:

1. Aprovació de l'acta anterior
2. Informacions de les comissions
 - o Senglar Cultural (5')
 - o Comissió d'Història (5')
 - o Comissió Educativa (5')
 - o Pacte per la Convivència (5')
 - o Grup de Treball d'Espais i Equipaments de la Floresta (5')
3. Informe de presidència (15')
 - o Actuacions de prevenció d'incendis forestals a la Floresta.
 - o Itinerari de vianants i bicicletes entre Pont del Diari, Can Llobet i Escola la Floresta
 - o Obres de remodelació del descampat de la Plaça del Centre.
 - o Nou camí de vianants i bicicletes entre la Floresta i Valldoreix
4. Nous serveis per a joves a la Floresta. (10')
5. Projecte "T'apropo al teu destí (5')
6. Torn obert (20')
7. Agenda (5)

Desenvolupament de la sessió

El Sr. Jané obre la sessió i dona la benvinguda.

1.Aprovació de l'acta anterior

S'aprova l'acta anterior per aclamació popular

2.Informacions de les comissions

2.1 Senglar Cultural, la Sra. Alegre demana repetir la reunió sobre els usos del Casino, pregunta com està el tema del manteniment del pati del Casino i demana gent per a la cavalcada. Remarca l'absència de l'alcalde.

La Sra. Bages manifesta que després es parlarà de la repetició de la reunió del Casino.

El Sr. Duch aclareix que l'alcalde no arriba a tot arreu. Presenta el Sr. Carles Miró, Director de l'Àmbit infància, Joventut, Gent Gran, Promoció de la ciutat i Memòria històrica

2.2 Comissió d'Història, el Sr. Costa comparteix que es celebrarà el centenari de l'arribada del FGC a la Floresta al voltant de la festa major, el centenari és el 8 d'agost, es faran xerrades, es demanarà a FGC que porti algun tren històric, a mig termini demana resoldre el nomenclàtor com posar el nom de Montserrat Roig en el moment de la celebració, sol·licita que l'Ajuntament faci el contacte amb FGC per fer una exposició fotogràfica al voltant de l'estació, demanar la participació dels Amics del tren de Sant Cugat i recollir anècdotes.

El Sr. Duch respon que s'està insistint amb FGC i converses amb Cultura.

2.3 Comissió Educativa, el Sr. Lentini aporta que des del Cau es queden al local de Can Llobet i pregunta dates de la reforma, que es farà en dues fases. Informa que des del Cau s'accepta un projecte de prevenció d'incendis que els ha arribat de la Fundació Pau Costa.

El Sr. Jané apunta diversos temes: el tema del bus que no té parada a l'escola de la Floresta, evidencia que molts llocs significatius no tenen parada, a la sortida de l'institut Arnau Cadell el bus s'omple i pregunta què passa, insisteix en la necessitat d'una biblioteca, proposa que l'espai de baix del Socio sigui als matins un coworking, lamenta que la brigada no respon immediatament, s'està pendent el pressupost participatiu sala annex a l'Olympic i hi ha uns contenidors dins de l'escola que caldria treure fora.

2.5 Grup de Treball d'Espais i Equipaments de la Floresta, la Sra. Bages comparteix que el Casino depèn de Cultura amb gestió de Doble Via, s'està preparant un protocol específic per al pati del Casino on caldrà: 1.clarificar espectacles, i 2.programació dividida en 2 períodes, i serà participat. L'interlocutor serà la Comissió de cultura. Es farà medicació de soroll a l'interior de les cases pel soroll de les activitats al pati. Explica que el Sociocultural no està a la xarxa d'equipament ja que cada part depèn d'una regidoria, ara s'endregarà ja que hi ha moltes activitats de diferents àmbits i es podria fer cogestió.

El Sr. Miró comparteix que s'endregarà per tenir clars els procediments i a partir d'ara es sabrà com es farà.

2.6 Comissió de Cultura, el Sr. Tarrida aporta que aquesta comissió és nova i oberta a tothom. Comenta dos temes:1.es centraran en el Casino i l'ús de sales interiors i participaran en el protocol i reivindiquen l'obertura dels patis els caps de setmana, 2.jornada de cogestió dels equipaments públics, com per exemple la biblioteca, sala per assajar música.

La Sra. Gamero planteja habilitar una sala per practicar música, i per insonoritzar-la es podria fer des dels pressupostos participatius.

El Sr. Morán proposa aprofitar una sala per fer un local d'assaig per als nois a l'Espai Jove.

La Sra. Gamero afegeix el tema de les hores a la tarda.

La Sra. Alegre exposa que a l'Espai Jove li falta iniciativa i amb això se li donaria més ús.

El Sr. Duch agraeix l'activació de la Comissió de cultura, insta a endreçar l'espai, la idea és d'impulsar l'equipament, està d'acord amb la proposta de l'espai per a músics i es pot proposar en els propers pressupostos participatius. Quant al Cau a partir de gener.

El Sr. Miró afegeix que la idea és l'abans possible, està iniciat el tràmit.

El Sr. Jané apunta el lloc web on hi ha la proposta de la biblioteca en línia: lafloresta.info

El Sr. Martí proposa el nom de Montserrat Roig al Sociosanitari des del nomenclàtor i denuncia que a la Floresta no hi ha carrers amb nom de dona i reclama fer canvis.

El Sr. Duch comparteix que s'hi està treballant des de la presidència i s'aprofitarà per posar noms a espais que no en tenen, proposa fer una reunió.

El Sr. Noguera adverteix que cal anar amb compte amb els canvis de noms.

El Sr. Duch insisteix en fer una reunió sobre aquest tema. Reflexiona que es podria aprofitar per trobar un nom al Sociosanitari.

3. Informe de presidència

3.1 Actuacions de prevenció d'incendis forestals a la Floresta

El Sr. Duch informa que del tema forestal s'està fent feina en tres línies de treball: treballs forestals, hi ha el PEC punt estratègic de gestió de la Generalitat i treballs del Climark.

La Sra. Bages manifesta que es tallaran arbres per fer franges perquè els bombers hi puguin passar, com a la zona de les pistes. Serà al febrer i març.

3.2 Itinerari de vianants i bicicletes entre Pont del Diari, Can Llobet i Escola la Floresta

El Sr. Duch informa que l'itinerari es tirarà endavant.

La Sra. Alegre pregunta si no s'ha de revisar per la rotonda. El Sr. Arechavala afirma que es va revisar i que la nova rotonda facilita la mobilitat.

La Sra. Sastre denuncia que l'avinguda Verge de Montserrat és perillosa.

3.3 Obres de remodelació del descampat de la Plaça del Centre.

El Sr. Duch explica que es condicionarà el descampat, es mantindrà un aparcament, i es trauran els contenidors, es farà vorera, la parada del bus estarà més ben posada. Fi en un mes.

La Sra. Sastre pregunta si la vorera es farà fins la rotonda.

El Sr. Duch informa que serà el tros que es veu.

La Sra. Casals explica que els contenidors es redueixen i no serà un espai de deixalleria perquè és un espai de Collserola. Es guanya un espai de convivència per al barri, amb bancs.

El Sr. Duch proposa que la proposta de la Sra. Sastre pugui ser per a pressupostos participatius.

3.4 Nou camí de vianants i bicicletes entre la Floresta i Valldoreix

El Sr. Duch explica que al carril bici li falta la jardineria de la rotonda però ja està fet.

Taula d'habitatge, s'ha reformulat, la 1a activitat han estat jornades als barris de baixa densitat per fer més habitatge amb bifamiliars, base futura per a la modificació del planejament, la idea és que hi hagi un resultat. De la piscina, les obres estan avançades.

4.Nous serveis per a joves a la Floresta

El Sr. Miró comparteix que el Servei de joventut s'ha transformat i una acció és l'acció als barris, hi haurà una única línia de joventut a tot el municipi, s'ha fet la definició d'usos de l'espai jove del Socio i el primer element seria l'espai d'assaigs i es consolida l'equip humà. L'Oficina jove es trasllada als barris.

El Sr. Duch informa que es podrà fer una demanda sobre aquests serveis.

El Sr. Miró declara que l'important és que hi haurà un enllaç directe i hi haurà el recurs.

5.Projecte "T'apropo al teu destí"

La Sra. Escartin comparteix que aquesta proposta surt d'uns pressupostos participatius. Ha sortit la idea del cotxe amic i es posaran enganxines als cotxes. Per ser un cotxe amic s'està pendent del vistiplau de l'Ajuntament. Vol aclarir que això no substitueix el transport públic.

6.Torn obert

El Sr. Gambús informa que hi ha una activitat d'intercanvi de plantes a la plaça de l'estació i la zona del Chambao i demana que es condicioni aquest espai.

La Sra. Font reclama el tema de l'ascensor que no funciona i demana que s'expliqui què passa, el tema de les escombraries és una deixalleria al centre de la Floresta, hi ha rates, gossos, senglars, la barana de la rampa està al terra i pregunta per què no es col·loca, el camió de deixalleria no s'atura perquè hi ha cotxes estacionats i demana posar un cartell que no s'aparqui els dimarts.

El Sr. Duch comparteix que desconeixia que l'ascensor no anava i seguirà perseguint. Del tema de les escombraries insistirà. Del tema del Chambao s'ha traslladat a Serveis Urbans i és una bona proposta.

El Sr. Noguera opina que el tema de l'ascensor és de drets humans i la il·luminació també.

El Sr. Martí pregunta pel pla de sanejament de les rieres, ja que en cas de riuada caldria.

La Sra. Bages en nom de l'associació la Floresta contra Fronteres comparteix que hi ha joves migrats si algú vol fer acollida o habitació que hi contacti, i reclama a l'Ajuntament que hi ha problemes de primera acollida, ja que hi ha molts canvis d'educadors socials a l'atenció, pregunta pel projecte d'educadors de barri en els pressupostos del 2025 i com es pot accedir als projectes pendents.

El Sr. Duch es compromet a demanar que en el proper consell de barris vinguin els responsables d'aquestes àrees. Del tema de les rieres no en té coneixement però sí pot dir que es fan treballs al clavegueram que dona problemes, i es pot rescatar, del tema de l'acollida

entén que sí que s'està fent però hi ha hagut altes i baixes en el personal i s'intentarà consolidar.

El Sr. Giménez agraeix que a Mas Fortuny hagi hagut la presència de les institucions.

La Sra. Sastre pregunta quan s'arreglaran les escales que baixen del Pere Villar cap al CAP, demana que es posi marquesina al bus, de les escombraries el problema és que no les recollien i el parc nou que es posin coses per a les criatures.

El Sr. Rica comparteix que el parc infantil de Miquel Olivella s'usa molt i opina que les escombraries de la plaça del centre són una desídia.

La Sra. Alegre denuncia que a l'Espai Jove els joves no s'hi queden i que alguna cosa falla.

El Sr. Miró reflexiona que és un repte que cal guanyar i ho traslladarà.

El Sr. Ruíz pregunta sobre el gimnàs del pavelló que era dels pressupostos participatius, que faltaven diners, com està això i també vol saber com avança el pla estratègic de Can Llobet.

El Sr. Duch informa que el gimnàs estarà al 2025, hi ha diners i en el proper consell de barris es farà una proposta de què es prioritza. Del pla estratègic es mira si alguna actuació es pot començar a fer com el pati de l'escola bressol.

El Sr. Escandell demana sobre l'accessibilitat entre la plaça del Centre i l'avinguda Tarruell ja que la gent va per la carretera. Ja s'havia parlat de la marquesina, de l'ascensor, dels contenidors, sempre han de ser els veïns i és de manteniment, hauria de venir la Sra. Cristina Paraira.

El Sr. Duch informa que els contenidors està en marxa la nova licitació. De la plaça del Centre i Tarruell s'ha fet reunions amb la Diputació per fer un projecte ja que és una carretera de tram urbà i està pendent de treballar-ho amb ells.

La Sra. Bages proposa que les preguntes es plantegin abans del consell de barris a les entitats i així es puguin respondre en el consell. En aquest últim ningú no ha dit res.

7. Agenda

El Sr. Jané explica l'agenda de Nadal.

El Sr. Jané tanca la sessió a les 20.10h